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Protokół nr 3 

z posiedzenia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego 

w dniu 10 stycznia 2019 r. 

 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  

2. Dyskusja nad planem pracy Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego. 

3. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji Rozwoju i Zagospodarowania  

Przestrzennego ( 7.12.2018r., 17.12.2018r.) 

4. Opiniowanie projektów uchwał.  

5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pan Zbigniew Przedpełski. Powitał członków Komisji oraz 

zaproszonych gości.  

Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego /11 osób/ na 12 Członków Komisji. 

Na prośbę Przewodniczącego Komisji Pana Zbigniewa Przedpełskiego przyjęto 

porządek posiedzenia ze zmianą kolejności dwóch punktów:  

 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji Rozwoju i Zagospodarowania  

Przestrzennego ( 7.12.2018r., 17.12.2018r.) 

3. Dyskusja nad planem pracy Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego. 

4. Opiniowanie projektów uchwał.  

5. Sprawy różne. 
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Głosowanie: 

za : 10,  przeciw – 0,  wstrzymało się: 1 . 

 

Ad.2 

Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji Rozwoju i Zagospodarowania  

Przestrzennego ( 7.12.2018r., 17.12.2018r.) 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan Zbigniew 

Przedpełski: 

Czy ktoś z państwa ma zastrzeżenia do protokołów z dnia 7 grudnia 2018 r. oraz  

17 grudnia 2018 r.?  

 

Nikt nie wniósł uwag i zastrzeżeń do protokołów. 

Na podstawie § 44m ust. 2 statutu województwa śląskiego protokoły do których nie 
wniesiono zastrzeżeń zostały przyjęte.  

 
Ad.3 
Dyskusja nad planem pracy Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski otworzył dyskusję nad planem pracy komisji na rok 2019  

i poprosił o przedstawienie wniosków, które można ująć w planie pracy.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani Renata 

Caban: 

Tematy spotkań w dniach 1 marca 2019 r. oraz 12 kwietnia 2019 r. są identyczne.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Tematy są rzeczywiście identyczne i dot. dwóch wydziałów Urzędu 

Marszałkowskiego. W pierwszej kolejności są zadania finansowane z wydziału 

Rozwoju Regionalnego, natomiast kolejne dot. wydziału Europejskiego Funduszu 

Społecznego.  
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Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani Renata 

Caban: 

Bardzo proszę o dopisanie tej różnicy do planu pracy.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani Julia Kloc 

– Kondracka:  

Czy przewiduje Pan Przewodniczący jakieś posiedzenie wyjazdowe np. na lotnisko w 

Pyrzowicach? Jest oddana do użytku nowa wieża obserwacyjna i wydaje mi się, że 

warto zorganizować w tym miejscu wyjazdowe posiedzenie naszej komisji.  

 

Dyrektor Wydziału Projektów Własnych, Pani Barbara Kubiak: 

Wydział Projektów Własnych na przełomie grudnia i stycznia przeprowadzał zbiór 

pomysłów i potrzeb projektowych wszystkich naszych jednostek właśnie pod nową 

perspektywę m.in. z GTL. Mają bardzo ciekawe i ambitne plany i myślę, że to jest 

bardzo dobry pomysł.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani 

Małgorzata Zarychta – Surówka:  

To są plany na najbliższy okres?  

 

Dyrektor Wydziału Projektów Własnych, Pani Barbara Kubiak: 

Tak, oni to przedstawiali w perspektywie do roku 2030, natomiast niektóre projekty 

już muszą być realizowane w związku z wymogami bezpieczeństwa.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Poprzednią wizytę na lotnisku jak najbardziej mile wspominam, jeżeli panie i panowie 

radni są zainteresowani to jak najbardziej uważam to za ciekawą propozycję.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pan Piotr Bańka:  

Jakiś czas temu otrzymaliśmy pocztą elektroniczna informację dot. małych lotnisk  

i ten projekt był w poprzedniej kadencji omawiany. 
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Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani Julia Kloc 

– Kondracka:  

To jest nowy temat, w poprzedniej kadencji nie był poruszany.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pan Piotr Bańka:  

Można wejść na ich stronę i zapoznać się ze szczegółami. Jest to firma, która 

opracowuje projekt pasów startowych do 400m, mają być przystosowane do startów  

i lądowań małych jednostek. Pierwotnie jest to 20 lotnisk na terenie naszego 

województwa, docelowo 40 lotnisk. Uważam, że jest to bardzo ciekawy temat, 

przyszłościowy. Musimy przewidywać pewne rzeczy i wybiegać do przodu. Jeździmy 

drogami, które są za ciasne i myślę, że w tym kierunku transport będzie się rozwijał.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan Andrzej 

Molin: Czy województwo w jakiś sposób w tym uczestniczy?  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan Grzegorz 

Wolnik: Oni byli u mnie w mieście i jesteśmy po wstępnych rozmowach. Tak się 

składa, że mamy 1200m w planie zagospodarowania przestrzennego, które można 

wykorzystać pod tego typu działalność. To jest jeszcze bardzo daleka przyszłość. 

Najpierw oni musza zebrać partnerów. Mało kto ma takie tereny. Mieliśmy dwie 

kadencje temu program rozwoju małych lotnisk, ale on praktycznie nie wydał grosza, 

ponieważ chodziło tutaj o rozwój lotnisk aeroklubowych, ale aerokluby nie mieli 

załatwionych spraw własnościowych. Dobrze by było do tego z czasem wrócić.   

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan Mirosław 

Mazur: 

Wspomniał pan o liczbie 40 lotnisk, a czy wiemy ile jest aeroklubów?  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan Grzegorz 

Wolnik: 

Oni nie do końca chcą rozmawiać z aeroklubami, ponieważ to trochę inny świat.  

Chcą bazować jeżeli chodzi o sprzęt latający na tych już istniejących lub budować 

coś nowego ale nie od razu.  Jeżeli miałoby to być tylko lądowisko to nie musi być 
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zapisu w planie, jeżeli jest już lotnisko to musi być taki zapis.  

 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pani Jadwiga Baczyńska:  

Oni to mają jako sport i hobby, a tutaj to ma być jako środek transportu.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Lotnisk na terenie województwa jest sześć. Przy zagęszczeniu transportu lotniczego 

jest to zupełnie wystarczające. Jeżeli ktoś z państwa ma tego typu propozycję i uzna 

to za poważną sprawę to proponuje przenieść to na dyskusje dot. planu 

zagospodarowania przestrzennego.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan Grzegorz 

Wolnik: 

Chciałem zapytać o hasło, które jest dla mnie zbyt ogólne, plan zagospodarowania 

przestrzennego województwa śląskiego, co to ma być? Czy to ma być informacja w 

której się dowiemy co w nim jest lub czego nie ma? To czy powstanie małe lotnisko, 

czy osiedle w parku to nie ma nic wspólnego z planem zagospodarowania 

przestrzennego. Nie próbujmy się kompromitować przed pracownikami po co jest ten 

plan, bo to powinniśmy wiedzieć.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Zapoznać się z tym planem powinniśmy, szczególnie nowi radni, którzy nie byli  

w poprzedniej kadencji.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pani Jadwiga Baczyńska:  

Proponuje żebyśmy się skupili na sprawach merytorycznych, a unikali takich dyskusji 

udawadniania kto wie więcej lub mniej, bo jesteśmy tutaj różnych specjalności i nikt 

nie ma obowiązku mieć pełnej wiedzy z każdego zawodu. Rozumiem, że pan radny 

Wolnik ze względów zawodowych posiada większą wiedzę od przeciętnego radnego, 
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ale prosiłabym o to żebyśmy się szanowali i tym się dzielili, a nie udowadniali innym, 

że czegoś nie wiedzą.   

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan Grzegorz 

Wolnik: 

Szanuje jak najbardziej wszystkich państwa, natomiast dla mnie stwierdzenie plan 

zagospodarowania przestrzennego województwa śląskiego jako hasło jest 

nieczytelne i tylko tyle chciałem powiedzieć.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Rozumiem, że pani Przewodnicząca jest zainteresowana zapoznaniem się z planem 

zagospodarowania przestrzennego.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pani Jadwiga Baczyńska:  

Oczywiście, jestem zainteresowana.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani Julia Kloc 

– Kondracka:  

Nie pojawiło się w palnie pracy nic o Parku Śląskim, myślę, że informacje o obecnej 

sytuacji w parku by nas zainteresowały.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Osobiście uważam, że to wychodzi poza zakres kompetencji naszej komisji.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan Andrzej 

Molin: 

Wiem, że nie mamy za dużo czasu, a te tematy są dosyć obszerne. Uważam ,że ten 

zaproponowany program obejmuje bardzo dużo zagadnień. Ja jestem wieloma 

rzeczami zainteresowany tylko boję się , że to nam się nie zmieści do planu, chyba, 

że będziemy się spotykać kilka razy w miesiącu. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Również to miałem na uwadze. Jeżeli chodzi o lotnisko, to jeżeli jest zainteresowanie 

wszystkich państwa radnych, zobowiązuję się do konsultacji tematu z władzami GTL-

u.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pan Piotr Bańka:  

W związku z tematem, który podjąłem dot. małych lotnisk, proponuję żeby to 

uwzględnić w ramach tematu na majowym posiedzeniu komisji dot. organizacji 

transportu publicznego na obszarze województwa śląskiego. Jeżeli ten temat maiłby 

być uwzględniony to skontaktuje się z nimi i zapytam czy te osoby byłyby 

zainteresowane. To jest bardzo ciekawa inicjatywa rozwojowa.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Możemy do wszystkiego się zobowiązywać i starać się przetworzyć ale chciałem 

zauważyć, że to Przewodniczący komisji zaprasza gości. Z mojego punktu widzenia 

wygląda to tak, że transport zbiorowy na terenie województwa realizowany przez 

Koleje Śląskie dot. znaczącej części mieszkańców, natomiast na taksówki powietrzne  

i rozwój tego typu działalności stać margines. Rozwój tej działalności leży  

w kompetencji gmin z powodów, które wymienił pan radny Grzegorz Wolnik. Na 

terenie województwa funkcjonuje sześć lotnisk, a do tego trzeba dołożyć lądowiska 

śmigłowcowe przy szpitalach, jak również odcinki dróg z których mogą być 

przeprowadzane starty i lądowania.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pan Piotr Bańka:  

Ja to wszystko wiem, tylko proszę wziąć pod uwagę problemy z parkowaniem, kiedyś 

jak budowano wszyscy mówili, że będą jeździć komunikacja miejską, bo kogo będzie 

stać na samochód, dobudowujemy ścieżki rowerowe, bo tego kiedyś się nie robiło  

i są problemy. To jest inicjatywa przyszłościowa i musimy brać pod uwagę, że tak jak 

kiedyś kogoś nie było stać na samochód, a teraz go stać, tak kiedyś będzie stać na 

mały środek transportu lotniczego, który kosztuje już w cenach dobrego samochodu 
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120-200tys. zł. Musimy o tym myśleć perspektywicznie, bo będziemy mieli problemy 

z komunikacją. To co pan mówi jak najbardziej tylko my mówimy o czymś innym o 

innych rozwiązaniach.  

 

 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Oprócz środka komunikacji, który kosztuje 200tys.zł. tyle samo kosztuje zrobienie 

amatorskiej licencji lotniczej, są to drogie szkolenia. Prowadzenie statków 

powietrznych jest znacznie bardziej odpowiedzialne, wymagane są nieporównywalnie 

większe umiejętności niż prowadzenie samochodu i naprawdę jeżeli nawiąże kontakt 

w ramach swojej inicjatywy i ta firma najpierw spotka się ze mną i przekona mnie do 

swoich racji to z przyjemnością umieszczę to w planie pracy jeżeli będą ku temu 

przesłanki.  

Czy państwo zgadzacie się na takie podejście do tematu? 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pani Jadwiga Baczyńska:  

Z mojej strony zgadzam się z propozycją pana Bańki, dlatego, że już kiedyś sama 

korzystałam z takich lotów, oczywiście z uprzejmości osób, które posiadają licencję  

i z lotnisk aeroklubów, bo innych nie ma, ale jeżeli dzisiaj by takie lotnisko powstało 

na pewno będę z niego korzystać. Jeżeli chodzi o koszty to czas przejazdu taksówki  

i koszt są niekorzystne jeżeli przeliczymy koszt przelotu samolotem i zaoszczędzony 

czas. Tutaj z czasem takie rozwiązanie będzie coraz bardziej popularne i z czasem 

się pojawi.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan Grzegorz 

Wolnik: 

Zgłaszam wniosek o zamknięcie dyskusji.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Kto jest za tym żeby wprowadzić to do planu pracy po ewentualnym rozpoznaniu 
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tematu przez Przewodniczącego komisji.  

 

 

Głosowanie: 

za : 10,  przeciw – 0,  wstrzymało się: 0 . 

 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Zamykam dyskusję na temat transportu lotniczego.  

Bardzo proszę o zabranie głosu panią dyrektor Wydziału Projektów Własnych. 

 

Dyrektor Wydziału Projektów Własnych, Pani Barbara Kubiak: 

Ja się bardzo cieszę, że państwo temat ten ujęliście w planie pracy na ten rok i z 

przyjemnością we wrześniu go omówię. Będziemy mieli informację na półrocze, bo 

tak też zbieramy w wydziale.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Jeżeli nikt z państwa nie ma więcej uwag do projektu planu pracy to proponuję 

przejście do kolejnego punktu.  

 

Ad.4  

Opiniowanie projektów uchwał.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Otwieram i zamykam dyskusję ponieważ nie ma projektów uchwał.  

 

Ad. 5  

Sprawy różne.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pan Piotr Bańka:  
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Jestem zdziwiony pana wypowiedzią na moją propozycję. Wydaje mi się, ze jako 

radny mogę mieć swoje propozycje do planu pracy i je wnieść do niego. Trochę 

jestem pana pryncypializmem zdziwiony. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Proszę się zapoznać ze stosownymi zapisami statutu województwa śląskiego, które 

mówią, że projekt planu pracy musi opracować Przewodniczący komisji i uzgodnić go 

z radnymi. Proszę zrozumieć, że cała komisja nie może się zajmować sprawą tylko 

dlatego, że tak chce jeden radny.  To co jest zapisane w statucie z tym dyskutować 

nie możemy.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan Andrzej 

Molin:  

Chciałem zasygnalizować problem dot. złego stanu odśnieżania dróg wojewódzkich. 

Problem zgłaszali mi mieszkańcy południa województwa. Dużo sygnałów było ze 

Skoczowa, z gminy Strumień oraz gminy Istebna. Wydaje mi się, że warto rozeznać 

tą sytuację.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Proszę przesłać tą informację pocztą elektroniczną do dyrektora wydziału 

Komunikacji i Transportu.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Czy ktoś z Państwa ma jakieś inne sprawy? 

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani Julia Kloc 

– Kondracka:  

Czy dostaniemy poprawiony plan pracy komisji drogą elektroniczną?  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 
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To jest na razie wstępny projekt. Myślę, że po uzgodnieniu planu pracy z zarządem 

zostanie on przesłany do wszystkich członków komisji.  

 

Członkowie komisji po uzgodnieniu z Przewodniczącym ustalili kolejny termin 

posiedzenia komisji na wtorek godz. 14:00.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski podziękował za obecność na posiedzeniu Komisji i zamknął 

obrady. 

 

 

 

 

 

Zbigniew Przedpełski 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego 

 

 

 

Protokół sporządził 

Łukasz Krawczyk  

 


